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رئیس کل گمرک گفت: درآمدهای گمرک از محل حقوق ورودی 
رشــد ۱۵۰ درصدی داشته است  و این آمار به استثنای درآمد 
ورودی خودرو است که به زودی از آن محل نیز درآمدهای پیش 

بینی شده محقق خواهد شد. 
»محمد رضوانی فر« در مراسم روز جهانی گمرک اظهار داشت: بر اساس آمار 
تجارت خارجی کشور در ۱۰ ماهه امسال، ۲۱ درصد به لحاظ ارزش و از نظر وزن 
۵۷ درصد واردات اقلام اساسی افزایش داشته است .وی با بیان اینکه در این مدت 
از هشت هزار و ۸۰۰ کد تعرفه حدود پنج هزار و ۲۰۰ تعرفه فعال داشتیم، تصریح 
کرد: امسال ۷۵ هزار میلیارد تومان وصولی ارزش افزوده و ۶۰ هزار میلیارد تومان 

هم درآمد از محل حقوق ورودی خواهیم داشت.
رضوانی فر خاطرنشــان کرد: در بودجه سال آینده ۸۷ هزار میلیارد درآمدهای 

گمرکی از محل سایر کالاها بجز خودرو و برای خودرو ۳۱ هزار میلیارد تومان 
پیش بینی شده و به نظر قابلیت تحقق خواهد داشت .وی افزود: در لایحه بودجه 
سال آینده هشت حکم در مورد گمرک وجود دارد که با انجام اصلاحات و کاهش 
ابهام در آنها و رفع چالش ها امیدواریم تحقق بودجه ســال آینده را به قطعیت 
برسانیم .رییس کل گمرک اظهار داشت: برای تبدیل شدن به گمرک چابک و 
هوشمند، برنامه ای عملیاتی تدوین شده که متعهد شده ایم تا سال آینده گزارش 

۱۰۰ درصدی تحقق این برنامه را به مردم گزارش کنیم .
وی افزود: نخستین محور تحول آفرین تحول در سامانه ها و هوشمند سازی 

فعالیت های گمرک است و اتصال به سامانه جامع تجارت از همین جمله است.
رضوانی فر تصریح کرد: توانمند سازی نیروی انسانی و توسعه آموزش و امور 
رفاهی محور دیگر برنامه گمرک اســت و نیازمند مساعدت وزیر برای جذب 

نیروهای جدید هستیم.وی افزود: توسعه امکانات فیزیکی محور دیگر برنامه های 
ما است و با توجه به قدمت فضاهای در اختیار گمرک ، این فضاها نیازمند نوسازی 
امکانات و ابنیه اســت.رضوانی فر با اشاره به اینکه از سال ۸۲ فقط ۱۸ دستگاه 
ایکس ری نصب شده است، گفت: طی ۶ ماه آینده ۶ دستگاه دیگر و در سال 
آینده دستگاه های ایکس ری جدید دیگری را در دستور کار قرار دارد که البته منابع 
داخلی گمرک کفاف این را نمی دهد و این تحول بزرگ نیازمند مساعدت ویژه 
وزیر است . وی تاکید کرد: تحول در نوع تعامل با ذینفعان محور دیگر برنامه ما 
است . تغییر نگاه و تعامل با بخش خصوصی لازمه تحقق سیاست های اقتصادی 
دولت در حوزه گمرک است.رییس کل گمرک گفت: همچنین توسعه دیپلماسی 
گمرکی محور دیگر برنامه ما است که ما تاکنون بیش از ۵۸ تفاهم و توافق نامه 

امضا کردیم که نیازمند بازنگری و عملیاتی شدن هستند.

رشد 150 درصدی گمرک از محل حقوق ورودی
رئیس کل گمرک خبر داد:

رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملی از آمادگی این صندوق برای 
مشارکت در صندوق توسعه مکران خبر داد و گقت: صندوق تاکنون 

۱/ ۱ میلیارد دلار در این منطقه سرمایه گذاری کرده است.
مهدی غضنفری  رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملی در پیش نشست همایش 
توسعه سواحل مکران با محوریت تامین مالی و فرصت های سرمایه گذاری، گفت: 
نگرانی هایی در مورد تلاش کشور های همســایه وجود دارد. در کنار اینکه فضای 
همسایگی باید با احترام حفظ شود، باید رقابت جدی هم وجود داشته باشد و به دلیل 

همسایگی از منافع ملی نگذریم.
غضنفری با بیان اینکه صندوق توســعه ملی طرح هایی را که ارزش افزوده دارند 
در اولویت قرار می دهد، عنوان کرد: صندوق تاکنون ۱/ ۱ میلیارد دلار در این منطقه 
سرمایه گذاری کرده و آمادگی دارد در صورتی که دولت تصمیم به تاسیس صندوق 

توسعه مکران بگیرد، صندوق توسعه ملی هم عضوی از آن باشد
رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملی ادامه داد: باید بپذیریم که گاهی در دنیا بیشتر 

از ما بلد هستند و نباید ناراحت شویم، بلکه باید از مشاوره آن ها استفاده کنیم.
وی در ادامه با بیان اینکه چند تله در زمینه توسعه وجود دارد، توضیح داد: تله نخست 
توهم بی کرانگی منابع صندوق توسعه ملی است. در حالی که منابع صندوق محدود 
است و گاهی ممکن است ورودی ها کمتر از خروجی ها باشد. تله بعدی این است که 
گاهی آنقدر مسئولان در امور جاری غرق می شوند که فرصت پرداختن به موضوع 
توسعه مکران را ندارند. از طرف دیگر خوددانش پنداری در برخی مقامات وجود دارد و 

گمان می کنند به دانش بیشتر نیاز ندارند.
رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملی با تاکید بر اینکه نباید انبوه منابع خدادادی را 
ثروت فرض کرد، گفت: تله بعدی ثروت دانستن منابع خدادادی است، در حالی که این 

منابع سرمایه هستند و باید به کار گرفته شوند تا به ثروت تبدیل شوند.
غضنفری ادامه داد: تله بعدی شمردن سود سرمایه گذار است، زمانی که از سرمایه 
گذار داخلی و خارجی کمک می گیریم نباید به دلیل سودی که می برد همکاری را لغو 
کنیم. او در در مورد اینکه آیا صندوق توسعه ملی از سوی سرمایه گذاران در توسعه 
سواحل مکران پیشنهادی داشته است یا خیر، گفت: پیشنهاد هایی در حوزه نیروگاهی و 

پتروشیمی مطرح شده است که در حال بررسی آن ها هستیم.
در این پیش نشست رضا محمدی، مدیر قرارداد ها و پیگیری مطالبات و نظارت بر 
مصرف صندوق توسعه ملی، از تامین طرح ۱/ ۱ میلیارد صندوق توسعه ملی در سواحل 
مکران خبر داد و گفت: از جمله این طرح ها حمل ونقل ریلی زاهدان- چابهار بوده 
است که سال آینده به بهره برداری می رسد. همچنین واحد متانول سازی با ظرفیت 

یک میلیون و ۶۵۰ هزار تن تامین مالی شده است. آب شیرین کن چابهار، نیروگاه 
۱۶۰ مگاواتی چابهار و واحد فولاد مکران از دیگر تامین مالی هایی بوده که صندوق 

توسعه ملی انجام داده است.
رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملی با اشاره به سند آمایش مکران که در سال 
۱۳۹۸ مصوب شد، عنوان کرد: طبق این سند مشخص شد که صندوق توسعه ملی در 

چه حوزه هایی می تواند ورود کند.
محمدی در ادامه درمورد مشــکلات توسعه مکران توضیح داد: یکی از مشکلات 
کمبود آب است. در این راستا صندوق توسعه ملی برای توسعه آب شیرین کن ها اعلام 

آمادگی کرده است. گاز و حمل ونقل از دیگر مشکلات موجود است.
به گفته مدیر قرارداد ها و پیگیری مطالبات و نظارت بر مصرف صندوق توسعه ملی 
میزان تامین سرمایه صندوق در سرمایه گذاری توسعه بندر چابهار بالغ بر ۱۰۰ میلیون 

دلار بوده است که این میزان تا سال آینده به ۲۶۰ میلیون دلار می رسد.
پیش نشست ششم چهارمین همایش ملی توسعه سواحل مکران با عنوان »تامین 
مالی و فرصت سرمایه گذاری در توسعه سواحل مکران« با همکاری صندوق توسعه 
ملی و اندیشکده دیپلماسی اقتصادی دانشگاه امام صادق )ع( صبح روز چهارشنبه ۵ 

بهمن ۱۴۰۱ در محل صندوق توسعه ملی برگزار شد.
در این نشست چندجانبه، نقش صندوق در توسعه سواحل مکران از طریق سرمایه 
گذاری در صندوق توسعه مکران طبق سیاست های صندوق توسعه ملی، ایجاد ظرفیت 
لجستیک، انبارداری پیشرفته، خدمات مالی و شرکت حمل ونقل ساخت و تجهیز بنادر، 
اعم از تجاری و صنعتی و زیرســاخت های انرژی و صنایع بزرگ فلزات اساســی و 

پتروپالایشگاه ها تببین شد.

طبق نتایج مرکز آمار ایــران از طرح آمارگیری نیروی کار 
پاییز ۱۴۰۱، بیشترین کاهش نرخ بیکاری با ۳.۷ درصد در 
استان های اردبیل و آذربایجان غربی نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته ثبت شد و همچنین اشتغال در ۱۵ استان کشور 

افزایش یافت. 
مرکز آمار در گزارشــی وضعیت نیروی کار در پاییز ۱۴۰۱ را نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته اعلام کرد. بر این اساس نرخ بیکاری در کشور به 
۸.۲درصد رسید که این آمار نسبت به مدت مشابه سال گذشته هفت دهم 
درصد کاهش داشت، این نرخ در ۲۰ استان کشور روند کاهشی را ثبت کرد.
نــرخ بیکاری در آذربایجان غربی از ۱۲.۱ به ۸.۴ درصد، اردبیل از ۱۲ به 
۸.۴ درصد، هرمزگان از ۱۵.۳ به ۱۱.۶ درصد و کرمان از ۱۱.۳ به ۸.۲درصد 
رسید و بیشترین کاهش نرخ بیکاری در این استان ها در فصل پاییز رقم 
خورد. همچنین بر اساس آمارگیری در ۳۱ استان کشور، نرخ بیکاری در 
استان های اردبیل، آذربایجان غربی، خوزستان، کرمان و یزد تک رقمی 

شد.
طبق گزارش منتشر شده توسط مرکز آمار، جمعیت شاغلان ۱۵ ساله و 
بیشتر در این فصل ۲۴ میلیون و ۷۰ هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه 

سال قبل ۵۳۵ هزار نفر افزایش داشته است.
همچنین جمعیت غیرفعال از نظر اقتصادی )اعم از افراد محصل، خانه دار، 
دارای درآمد بدون کار مانند بازنشستگان و غیره( ۳۷ میلیون و ۶۷۹ هزار نفر 
بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل ۳۶۲ هزار نفر افزایش داشته است.

اشــتغال در ۱۵ استان کشور افزایش یافته و استان زنجان با ۵.۷ درصد 
افزایش در پاییز امســال نســبت به مدت مشابه سال گذشته بیشترین 

اشتغال زایی را داشته است.
طبق گزارش مرکز آمار، در پاییز امسال به میزان ۴۱,۰ درصد جمعیت 
۱۵ ساله و بیش تر از نظر اقتصادی فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا 
بیکاران قرار گرفته اند. بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادی حاکی از آن 
است که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل )پاییز ۱۴۰۰( یک 

دهم درصد افزایش یافته است.
بر این اســاس، افزایش نرخ مشارکت اقتصادی در ۱۴ استان ثبت شده 
است که اســتان های همدان، زنجان، خراسان رضوی و شمالی دارای 
بیشــترین نرخ مشارکت اقتصادی در فصل پاییز امسال نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته هستند.
بررسی اشتغال در بخش های عمده اقتصادی نشان می دهد که در پاییز 
۱۴۰۱، بخش خدمات با ۵۱,۱ درصد بیشــترین سهم اشتغال را به خود 
اختصاص داده است. در مراتب بعدی بخش های صنعت با ۳۴.۶ درصد و 

کشاورزی با ۱۴.۳ درصد قرار دارند.
افزایش اشتغال و کاهش بیکاری جزو اولویت های مهم و نخست دولت 
سیزدهم است که در این مســیر با رفع موانع تولید، احیای کارخانه ها و 
کارگاه های نیمه فعال، استفاده از ظرفیت دستگاه های دولتی در تامین 
زیرساخت ها و مشارک بخش خصوصی در ایجاد اشتغال و بهبود فضای 

کسب و کار نقش کلیدی ایفا کرده است.
دولت سیزدهم در قالب طرح ملی »زیست بوم اشتغال« با هدف ایجاد 
سالیانه یک میلیون شغل در کاهش نرخ بیکاری و افزایش اشتغال زایی 
سیاستگذاری کرده است. وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی متولی اجرای 
سیاست های دولت در وضعیت اشتغال است و به تبع نقش دستگاه های 
اجرایی در اســتان ها در کاهش آمار بیکاری و افزایش اشتغال زایی موثر 

است.
دولت سیزدهم در تبصره ۱۸ لایحه بودجه سال ۱۴۰۲به منظور حمایت 
از تولید و اشتغال پایدار و رشد تولید ملی از طریق افزایش سرمایه گذاری، 
ارتقای بهره وری، تکمیل طرح های تولیدی نیمه تمام و احیای واحدهای 
تولیدی راکد، بازسازی و نوسازی واحدهای تولیدی و موجود ایجاد صندوق 

پیشرفت و عدالت با ۳۱ هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده است.

رئیس اتحادیه بارفروشــان گفت: با توجه به شرایط 
مساعد جوی و فراوانی عرضه، قیمت میوه ۱۰ درصد 

کاهش یافته است. 
آقای مصطفــی دارایی نژاد گفت: با توجه به فراوانی میوه نه تنها 
مشکلی در عرضه نداریم، بلکه به سبب مساعد بودن شرایط جوی 
و باز بودن راه ها ۱۰ درصد ارزان شــده اســت.او قیمت هرکیلو انار 

دماوند را ۳۰ تــا ۵۰ هزارتومان اعلام کرد و گفت: نرخ هرکیلو انار 
ساوه ۱۵ تا ۳۵ هزارتومان، انار شیراز ۲۵ تا ۴۵ هزارتومان، انگور بی 
دانه زرد ۲۰تا ۴۰ هزارتومان، انگور بی دانه قرمز ۲۰ تا ۵۰ هزارتومان، 
پرتقال تامسون شمال ۶ تا ۱۵ هزارتومان، پرتقال رسمی شمال ۶تا 
۱۵ هزارتومان، پرتقال ناول جنــوب ۲۵ تا ۳۵ هزارتومان، خرمالو 
۳۰تا ۵۵ هزارتومان، کیوی ۱۵ تا ۳۵ هزارتومان و لیموشیرین ۱۵ تا 

۲۸هزارتومان است.
دارایــی نژاد ادامه داد: هم اکنون هرکیلو خیار گلخانه با نرخ ۱۴ تا 
۲۵ هزارتومــان، خیار بوته ۱۰ تا ۱۷ هزارتومان، ســیب لبنانی زرد 
۲۵تا ۳۵ هزارتومان، سیب لبنانی قرمز ۱۵ تا ۳۵ هزارتومان، نارنگی 
بندری ۲۰ تا ۴۵ هزارتومان، نارنگی یافا ۱۰ تا ۲۵ هزارتومان، نارنگی 
تخم پاکستانی ۲۰ تا ۳۵ هزارتومان و ازگیل ۳۰ تا ۷۵ هزارتومان در 
میادین میوه و تره بار و با احتســاب حداکثر ۳۵ درصد سود در خرده 
فروشی ها عرضه می شود.رئیس اتحادیه بارفروشان قیمت هرکیلو 
موز هندی را ۴۵ تا ۵۷ هزارتومان و موز اکوادور ۵۵ تا ۶۷ هزارتومان 
اعلام کرد.او گفت: با مساعد شدن شرایط جوی پیش بینی می شود 

که قیمت ها در هفته آتی تغییری نداشته باشد.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ۳۲ درصد تسهیلات 
پرداختی صندوق را متعلق به بانوان کارآفرین عنوان کرد 
و از حمایــت مالی بیش از ۵۵۰۰ صندوق خرد محلی 

خبر داد. 
نعمت الله رضایی اظهار کرد: در یکســال و نیم گذشــته بیش از 
۳۰۰۰ صندوق خرد محلی در سراســر کشور تشکیل شده و تعداد 
صندوق هایی کــه تاکنون مورد حمایت قــرار گرفته اند به بیش 
از ۵۵۰۰صندوق رســیده اســت.وی در توضیح مزیت راه اندازی 
صندوق های خرد محلی گفت: ویژگی صندوق ها این اســت که 
بخشی از منابع، آورده افراد است که معادل یا بیشتر از آن را صندوق 
تسهیلات می پردازد تا در قالب مدیریت خودشان به اعضا تسهیلات 
پرداخت کنند یا برای انجام فعالیت های اقتصادی و وام های ضروری 
مدنظرشان استفاده کنند تا در مواقع خاص اقتصادی بتوانند منابع 
حداقلی را در اختیار گرفته و متناسب با آن فعالیت خود را پیش ببرند.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در ادامه ۳۲ درصد تسهیلات 
پرداخت شده از سوی صندوق را مربوط به کارآفرینان زن عنوان کرد 
و گفت: زنان عمده شاغلانی هستند که از طریق منابع صندوق اقدام 
به راه اندازی کسب و کار کرده اند و حدود ۴۷ درصد اشتغال مدنظر 

که رصد کرده ایم مربوط به بانوان بوده است.
رضایی بخش اعظم تســهیلات پرداختی صنــدوق را متعلق به 

طرح های خرد و اشــتغالزا دانســت و گفت: ۵۰ درصد تسهیلات 
صنــدوق  به بخش خدمات، ۳۴ درصد کشــاورزی و ۲۶ درصد به 

صنعت پرداخت شده است.
وی همچنیت درباره میزان تسهیلاتی که صندوق کارآفرینی امید 
در اجرای طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایری پرداخت کرده است، 
گفت: تاکنون بیش از ۳۸۰۰ میلیارد تومان تسهیلات از سوی صندوق 
کارآفرینی امید در قالب اشتغال پایدار روستایی پرداخت شده و بیشتر 
طرح هایی که از تسهیلات بهره مند شده اند، متعلق به طرح های 

بخش کشاورزی بوده است.

آمادگی توسعه سواحل مکران با مشارکت صندوق توسعه ملی  افزایش آمار اشتغال در ۱۵ استان

پرداخت ۳۲ درصد تسهیلات به زنان کارآفرینمیوه ۱۰ درصد ارزان شد 

۲۰ هزار خانه تحویل می شود 
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: در دهه فجر پروژه های مختلفی شامل 
مدرسه، مسجد، درمانگاه، تاسیسات شهری و ۲۰ هزار واحد مسکن مهر را 

در شهرهای جدید از جمله پردیس، پرند و هشتگرد افتتاح می کنیم. 
علیرضا جعفری اظهار کرد: طرح های مختلفی را برای دهه مبارک فجر در دستور کار داریم که 
شامل افتتاح و آغاز عملیات اجرایی می شود. راه اندازی تعدادی تصفیه خانه، آماده سازی اراضی 
طرح نهضت ملی مســکن، افتتاح مدرسه، مسجد، درمانگاه و تاسیسات شهری از جمله این 
طرح هاست.وی افزود: تعداد ۲۰ هزار واحد مسکن مهر نیز افتتاح می شود که عمدتا در شهرهای 
پردیس، پرند، هشتگرد، گلبهار و صدرا قرار دارند.مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید با 
اشاره به آغاز گام سوم نهضت ملی مسکن در شهرهای جدید گفت: در این مرحله آغاز عملیات 
اجرایی ۱۰۰ هزار واحد را خواهیم داشت که به زودی محقق می شود. اراضی این زمینها تامین 
شده و آماده سازی و فعال سازی آنها انجام می شود.جعفری تصریح کرد: یک رویداد فرهنگی 
نیز تحت عنوان »طرح شهربانو« در قالب همایش بانوان نخبه شهرهای جدید پیش رو داریم 
که روز ۱۱ بهمن در تهران برگزار می شود. در این برنامه استفاده از ظرفیت بانوان نخبه و معرفی 
آنها صورت می گیرد. با توجه به تقارن این رویداد با ۱۲ بهمن نشستی با محوریت نقش بانوان 
در انقلاب اسلامی، ظرفیت های فرهنگی و اجتماعی شهرهای جدید در حوزه های نرم افزاری 
و سخت افزاری برگزار می شود.بنابراین گزارش، در سال ۱۳۹۱ عملیات احداث ۸۱ هزار واحد 
مسکن مهر در شهر جدید پردیس واقع در ۱۷ کیلومتری شرق تهران آغاز شد که به ۸۳ هزار 
واحد افزایش یافت. طبق آخرین آمار تاکنون حدود ۷۰ هزار واحد تحویل شده و قرار است. شهر 
جدید پردیس دارای ۱۲ فاز است که فاز ۱۲ آن اواحر سال ۱۳۹۹ کلنگ زنی شده است. فازهای 
یک تا چهار در شهر اصلی، فاز پنج، چهار کیلومتر، فاز هشت، هشت کیلومتر، فاز ۹ پنج کیلومتر، 
فاز ۱۱ شش کیلومتر از شهر اصلی فاصله دارند. پارک فناوری پردیس در فاز شش، ناحیه صنعتی 
خرمدشت در فاز هفت و فاز ۱۰ این شهر در منتهی الیه شمالی فاز چهار قرار گرفته اند. فاز ۱۲ 

نیز در پنج کیلومتری شمال شرقی پردیس واقع شده است.

 ایرلاین ها ملزم به بازگرداندن اضافه وجه دریافتی
 از مسافران هستند

مدیرکل دفتر بازرســی، ارزیابی عملکرد و حقوق شــهروندی وزارت راه و 
شهرسازی اعلام کرد: شرکت های هواپیمایی ملزم به بازگرداندن وجه اضافه 

بلیت به مسافران هستند. 
طی دو روز گذشته بیشتر ایرلاین ها نرخ بلیت هواپیما را به قیمت قبل بازگرداندند، در همین راستا 
روز )جمعه( »حسین مذنب« مدیرکل دفتر بازرسی، ارزیابی عملکرد و حقوق شهروندی وزارت راه 
و شهرسازی - در فضای مجازی نوشت: با تأکید وزیر راه و شهرسازی برای جلوگیری از تضییع 
حقوق مردم و همچنین تذکر دستگاه های نظارتی، شرکت های هواپیمایی ملزم به برگرداندن 
نرخ بلیت به قیمت قبل و بازگشت مبالغ اضافه دریافتی شدند.وی تأکید کرده است: همچنین 
درخواست شرکت های هواپیمایی برای کاهش برخی هزینه های جانبی در حال پیگیری است.
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری گفته است هرگونه قیمت گذاری جدید بلیت هواپیما پس از 
تصویب در ستاد تنظیم بازار ابلاغ خواهد شد و سپس اجرایی خواهد شد. طی سه هفته گذشته 
شرکت های هواپیمایی تا میانگین ۳۰ درصد نرخ بلیت پروازها را افزایش داده بودند که از روز 

چهارشنبه و با دستور دادستانی قیمت ها به قبل از دی ماه گذشت.

خرید تولید مازاد مرغداران متوقف شد
مدیرعامل اتحادیه سراســری مرغداران گوشتی گفت: خرید تولید مازاد 
مرغداران که از حدود ۱۰ روز پیش از سوی اتحادیه سراسری مرغداران آغاز 

شده بود به علت بروز برخی مشکلات متوقف شد.
حبیب اســدالله نژاد گفت: طبق توافقات انجام شــده میان وزارت جهاد کشاورزی و اتحادیه 
مرغداران مقرر شد خرید حمایتی بر مبنای قیمت تضمینی انجام شود، به این معنی که قیمت 
تمام شده تولید مرغ مبنای خرید از مرغداران برای اتحادیه قرار گیرد، ولی این موضوع محقق 
نشد.مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی افزود: وزارت جهاد کشاورزی برخلاف توافقات 
قبلی اعلام کرد که خرید حمایتی نه بر مبنای قیمت تضمینی که باید بر مبنای قیمت پایه صورت 
گیرد و این یعنی مرغ از تولیدکنندگان کمتر از قیمت تمام شده خریداری شود که این موضوع 
برای تولیدکنندگان توجیه اقتصادی ندارد.اسدالله نژاد تاکید کرد: به همین علت در حال حاضر خرید 
حمایتی اتحادیه از مرغداران متوقف شده و همچنان تولید مازاد مرغداران موجبات ضرر و زیان 
تولیدکنندگان را به همراه دارد.مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی افزود: بیش از ۲ ماه 
است که مرغداران تولید مازاد دارند و برای جلوگیری از ضرر آن ها باید تدابیر اساسی صورت پذیرد.

عرضه بیش از ۵ هزار تُن برنج در سطح استان تهران 
رییس سازمان جهاد کشاورزی استان تهران از توزیع بیش از پنج هزار تن 

برنج برای تنظیم بازار در سطح این استان خبر داد. 
»جبرئیل برادری« با بیان اینکه برنج خارجی )هندی، پاکستانی و تایلندی( در حال توزیع است، 
گفت: با هدف تنظیم بازار خانوار، تاکنون بیش از پنج هزار و ۷۲ تن برنج در کل استان تامین و 

ازسوی اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان توزیع شده است.
رییس سازمان جهاد کشاورزی استان تهران اظهار داشت: روند عرضه برنج با قیمت مصوب 
تنظیم بازاری بدون محدودیت همچنان ادامه خواهد داشــت.برادری گفت: مباشــران دارای 
صلاحیت می توانند با مراجعه به ستاد سازمان برای شهر تهران و مدیریت های جهاد کشاورزی 

شهرستان های استان نسبت به دریافت حواله برنج اقدام تا در سطح بازار عرضه کنند.

اینفوگراف

آئینی گفت: بر اساس برنامه طرح نهضت ملی مسکن 
ســالانه ۱۵۰ هزار واحد باید ساخته شود، اما در نظر 

داریم این میزان را تا ۲۰۰ هزار واحد افزایش دهیم. 
محمد آئینی معاون زیر راه و شهرســازی و مدیرعامل شــرکت 
بازآفرینی شهری با اشاره به اینکه سال گذشته ۵۱ هزار پروانه ساخت 
در بافت های فرسوده صادر شده است، گفت: بر اساس برنامه  سالانه 
۱۵۰ هزار واحد باید ســاخته شــود، اما در نظر داریم این میزان را تا 
۲۰۰ هزار واحد افزایش دهیم، برای این منظور نیازمند کار چهار برابری 

هستیم.
دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهری پایدار با بیان این که دو مانع اساسی 
بر سر راه نوسازی بافت های فرســوده وجود دارد، گفت: بسیاری از 
ساکنان بافت های فرسوده از توانایی لازم برای نوسازی و مقاوم سازی 
واحد های فرســوده برخوردار نیستند، بنابراین باید سازندگان بخش 
خصوصی که از توانمندی مالی و اجرایــی برخوردارند در کنار این 
شهروندان قرار بگیرند. اما سازندگان به دلیل موانع موجود در بافت های 
فرسوده کمتر به حضور در این بافت رغبت دارند، زیرا معادله اقتصادی 
نیســت و ساخت و ساز در شمال شــهر برای آن ها بازده اقتصادی 

بیشتری دارد.
آئینی ادامه داد: برای رفع این مانع یکسری مشوق های قانونی وجود 

دارد که باعث تشــویق سازندگان به ســاخت و ساز در این بافت ها 
می شود. از جمله بر اساس ماده ۱۶ قانون حمایت از نوسازی و بهسازی 
بافت های فرسوده شهرداری ها می توانند در بافت های فرسوده ۵۰ تا 

۱۰۰ درصد تخفیف ارایه کنند که امتیاز ویژه ای محسوب می شود.
به گفته آئینی، بافت های فرســوده از ظرفیت خوبی برای نوسازی 
و تولید مسکن برخوردارند و چنانچه بتوانیم در هر هکتار یک پروژه 
سه واحدی تعریف کنیم، مشکل مسکن در بازه زمانی نه چندان دور 

حل خواهد شد.
او اراضی دولتی، شــهرداری ها و بخــش عمومی را یکی دیگر از 
ظرفیت های تامین مسکن برشمرد و گفت: می توان با تهاتر واحد های 
مسکونی فرسوده با اراضی دولتی، اسکان مجدد )طرح کلید به کلید( و 

ساخت مسکن و تامین خدمات از این ظرفیت ها استفاده کرد.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران لکه های ناهمگون شهری 
را از دیگر ظرفیت های ساخت مسکن عنوان کرد و گفت: با توجه به 
کمبود زمین به خصوص در کلانشهر هایی مانند تهران می توان با 
شناسایی لکه های ناهمگون شهری در قالب طرح توسعه شهری و 
تعیین تکلیف آن ها فضای مورد نیاز برای ساخت و ساز را فراهم کرد. با 
استفاده از این ظرفیت ها می توان با صرف کمترین هزینه تولید مسکن 

در کشور را پیش برد.

او با بیان این که یکی از سیاست های شرکت مردمی سازی است، 
گفت: واقعیت این است تا زمانی که شهروندان را پای کار نیاوریم کار 
به آسانی پیش نمی رود. اکنون حدود ۵ هزار و ۴۰۰ محله داریم که 
هزار و ۱۵۳ محله در سکونتگاه های غیررسمی و مابقی در بافت های 
فرســوده و تاریخی قرار دارند که حدود ۱۰۰ هزار کوچه را شــامل 
می شود؛ برای موفقیت در محله ها باید در هر کوچه یک رابط و در هر 
محله یک مسوول محله داشته باشیم؛ بنابراین به یک لشکر ۱۰۰ هزار 
نفره نیاز داریم و باید با استفاده از ظرفیت گروه های تخصصی جهادی 
مردم و سرمایه گذاران را نسبت به نوسازی این محلات آگاه کنیم. 
علاوه بر این محلاتی را به عنوان محلات معین تعریف کرده ایم تا 

از ظرفیت محلات معین برای محلات کمتر برخوردار استفاده شود.
او گفت: مردمی سازی از طریق شناسایی رابطان و کنشگران نوسازی 
و بهره گیری از پتانسیل های تسهیلگران )جامعه حرفه ای، گروه های 
داوطلب و جهادی( در ســطح محلات، آموزش و اعزام تسهیلگران 
به محدوده ها و محلات هدف با اولویت محلات معین، آگاهی رسانی 
و اعتمادسازی توسط تسهیلگران در محلات، ایجاد شبکه همکاری 
میان دخیلان نوســازی و پایش و رصد برنامه نوسازی در محلات 
هدف از طریق ستاد های بازآفرینی شهری از جمله گام های اجرایی در 

این زمینه به شمار می آیند.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران عوامل شتاب بخشی به 
جریان نوسازی مسکن را این گونه برشمرد: اعمال بسته های تشویقی 
شهرسازانه توسط شهرداری ها که معتقدم این بسته های تشویقی بسیار 
می توانند تاثیرگذار باشند، جبران تخفیفات شهرداری ها توسط دولت، 
کاهش زمان صدور پروانه ساختمانی، بهره مندی از کلیه امتیازات و 
مشوق های )تخفیفات بیمه و مالیات( پیش بینی شده در قانون جهش 
تولید مسکن، تخصیص به موقع تسهیلات ارزان قیمت بر اساس 
پیشرفت فیزیکی، مطالبه گری مردمی و استفاده از فناوری های نوین 
بخشی از مواردی هستند که می توانند به شتاب بخشی امر نوسازی و 

بهسازی واحد های مسکونی کمک کنند.

ساخت 200 هزار واحد مسکونی در بافت های فرسوده 
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری مطرح کرد؛ 

سفیر ایران در روسیه گفت: نگاه روسیه به ایران 
هیچگاه مانند امروز مثبت نبوده است و ایران را به 
عنوان کشوری قدرتمند می شناسند، بنابراین نیاز 
است شرکت ها با صبر و حوصله برای پیشبرد امور 

اقتصادی و تجاری با این کشور اقدام کنند. 
»کاظم جلالی« در نشســت »رفع موانع و بررسی راههای 
توسعه صادرات صنعت خودرو و قطعه سازی به روسیه« اظهار 
داشت: اصل تجربه حضور خودروسازان و قطعه سازان ایرانی در 

نمایشگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۲ مسکو بسیار خوب بود.
وی خاطرنشان کرد: در درون روسیه هیچگاه مثل امروز نگاه 
افکار عمومی به ایران مثبت نبوده اســت و با اتفاقاتی که رخ 
داد ایران به عنوان یک کشور قدرتمند و بزرگ دیده می شود 
که شروع آن با حضور صنعتگران ایرانی در نمایشگاه اتومبیلتی 

۲۰۲۲ بود.
جلالی تاکید کرد: اصلی ترین مانع توســعه دو کشور، عدم 
شناخت از یکدیگر بود، اما امروز شناخت لازم حاصل شده و 

باید آن را ادامه دهیم.
سفیر ایران در روسیه تصریح کرد: در مراوده و ارتباط با روس ها 
باید بنگاه ها و واحدها صبر و حوصله داشته باشند تا به نتیجه 
برسند. دولت شامل سفارت ایران در روسیه، معاونت اقتصادی 
وزارت امور خارجه در کنار سازمان توسعه تجارت، پیگیر حل 

مشکلات هستند.
سفیر ایران در روسیه خاطرنشان کرد: روس ها به دنبال انجام 
مشــارکت و تولید مشترک خودرو هســتند که در این زمینه 
خودروســازان ایرانی می توانند برنامه ریزی کنند و علاوه بر 

قطعات خودرویی، در قطعات ساختمانی نیز بازار خوبی دارند.

جلالی اضافه کــرد: یکی از بهتریــن بازارها برای بخش 
خصوصی ایرانی، بازار روسیه است که هم پتانسیل های لازم را 
دارد و هم از حمایت های جدی از سوی دولت برخوردار است.

سفیر ایران در روسیه بیان داشت: بازار روسیه بازار بزرگی است، 
بنابراین شرکت ها و بنگاه های خودروساز و قطعه ساز کشورمان 
باید پیگیری جدی داشته باشند و بدانند که در این بازار رقبایی 

دارند که چابک عمل می کنند.
مسکو پایتخت روسیه با برگزاری نمایشگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۲ از 
۳۱ مرداد تا سوم شهریورماه ۱۴۰۱ )برابر با ۲۲ تا ۲۵ اوت ۲۰۲۲( 
میزبان خودروسازان و قطعه سازانی از کشورهای مختلف بود و 
صنعتگران ایرانی نیز در سالن اختصاصی جمهوری اسلامی 
ایران که از سوی انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه 

سازان خودرو کشور برگزار شده بود، حضور داشتند.

این نمایشــگاه با حضور سفیر ایران در روسیه، وزیر صنعت، 
معدن و تجارت کشورمان و معاون نخست وزیر روسیه افتتاح 
 Expo( شد که در محل نمایشگاههای بین المللی مسکو

Center( با حضور حدود ۶۰۰ شرکت از ۱۸ کشور از جمله 
چین و ترکیه و در ۳۰ هزار متر مربع فضای نمایشگاهی برگزار 

شد.

سفیر ایران در روسیه:

ایران از نظر روس ها کشوری بزرگ است 
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